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Ze was al bij de coöperatie betrokken toen die nog helemaal niet bestond. Samen met 
anderen gaf zij in verschillende werkgroepen uit het niets vorm aan de nieuwe 
organisatie. Nu is Franca Zijlstra Hoofd Productie bij de coöperatie en zorgt ze dat 
mbo-scholen continu rekenexamens van hoge kwaliteit kunnen afnemen. ‘Ik ben van 
de deadlines en de puzzels.’ 
 
De eerste examens zijn inmiddels gemaakt en als het goed is krijgen de studenten nog voor 
de kerst de uitslag binnen. ‘Het duurt wat langer dan verwacht omdat er nog niet genoeg 
examens zijn afgenomen om de normering te kunnen bepalen’, zegt Franca, ‘we hadden 
van tevoren ingeschat dat we eerder op dat punt zouden zijn.’  
 
Randvoorwaarden  
 
Nieuwe edities van rekenexamens zijn er niet van de ene op de andere dag. Het begint met 
de constructeurs die in teams nieuwe opdrachten ontwikkelen. ‘Daarvoor zijn allerlei 
randvoorwaarden gegeven. Zo moeten de vragen over een probleemsituatie in het dagelijks 
leven gaan en moeten de vragen daarover met elkaar te maken hebben, met onderliggende 
descriptoren en taxonomie. De constructeurs zoeken ook afbeeldingen, geluidsfragmenten 
en video’s bij de opdrachten. Vervolgens moeten ze de vragen ook nog in Remindo zetten, 
waarna de vaststellingscommissie ze uiteindelijk vaststelt.   
 
Mooie combinatie  
 
Dan volgt de samenstelling van het rekenexamen, wat een combinatie oplevert van 
verschillende thema’s, domeinen, contexten en vraagsoorten. ‘We willen tot een zo mooi 
mogelijke combinatie komen en dat is soms nog best lastig.’ Inmiddels werken meer dan 
dertig mbo-rekendocenten als constructeur of lid van de vaststellingscommissies om dit voor 
elkaar te krijgen, samen met toetsdeskundigen van de coöperatie. ‘Volgens de certificering 
en de Landelijke Vaststellingscommissie Rekenen is de kwaliteit van onze examens al hoog, 
maar we proberen de lat voor onszelf nog hoger te leggen.’  
 
Opmerkingen Commissie  
 
Inmiddels is er een Opmerkingen Commissie die zich bezighoudt met opmerkingen van 
beoordelaars, beheerders en examencommissies. ‘We zijn volledig transparant over de 
wijzigingen die we naar aanleiding van de opmerkingen doorvoeren. Vragen aanpassen is 
op zichzelf niet zo ingewikkeld, maar wel wat die aanpassing betekent voor de studenten die 
het examen al gemaakt hebben of dat in de toekomst gaan doen. Vandaar dat we er een 
nieuwe commissie voor in het leven geroepen hebben.’ Een overzicht van aangepaste 
vragen is binnenkort te vinden op de website.  
 
 
 
 



Dynamische jaren  
 
Ze kan terugkijken op twee dynamische jaren: zijn de doelen bereikt die de coöperatie voor 
die twee jaar had? ‘Met de middelen die we hebben? Ja! Kan het beter? Ja! We gaan door 
op de weg die we zijn ingeslagen en zijn ook nog steeds nieuwe constructeurs aan het 
opleiden.’ Franca vindt het nog steeds fantastisch om voor de coöperatie te werken. ‘Het is 
echt een heel leuk team met gemotiveerde, hardwerkende mensen die van een uitdaging 
houden. Zorgen voor een continue stroom examens van hoog niveau is een soort puzzelen, 
en ik hou van puzzelen.’ 
 
 


